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2024 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande. 

Ordförande Lars Henriksen välkomnade alla till dagens styrelsemöte.  

 

Med anmält förhinder: Elin Sjöman kommer enbart delta den 24 november. 

 

Digitalt deltar: Maria Mattsson, Peter Mattsson, Bernt Augustsson, Lina Falk och Lars 

Håkansson. 

 

Extra varmt välkommen Maria Mattsson (valberedningen) och Bernt Augustsson 

(lekmannarevisor, valberedningen). 

 

Varmt välkommen Jan Larsson (varpakonsulent) och ett stort tack för de förberedelser som 

du arbetat med inför denna höstkonferens.  

 

Hoppas på ett styrelsesammanträde med bra diskussioner och beslut som ska ligga till grund 

för ett utvecklande av förbundet.  

 

Därefter öppnades mötet. 

§ 2. Fastställande av dagordning. 

Mötet beslutade att godkänna dagordningen med följande justering. 

 

Punkt 12 Återstartsstöd blir punkt 13 

Punkt 13 Ekonomi blir punkt 12. 

 

Punkt 6n. Pilotprojektet flyttas till punkt 13.  



§ 3. Val av justerare att jämte ordförande justera mötets protokoll. 

Styrelsen beslutade att välja Mikael Nilsson som protokolljusterare. 

§ 4. Protokolljustering. Protokoll 2024-09-18. 
Protokollets beslut gicks igenom och godkändes därefter. 
 
§ 5. Valberedning 
Tre ordinarie ledamöter 
Fyllnadsval för kassör  
Suppleant två år  
 
Samtliga som står inför omval ställer sig positiva till omval. Kvar är då fyllnadsval.  
 
Valberedningen har under verksamhetsåret haft svårt att få till diskussioner med samtliga 
involverade i valberedningen.  
 
§ 6. Rapporter – arbetsgrupper 

a) Sekreta utskottet (Jan Larsson, Lars Henriksen) 
Eventuellt en utmärkelse under året, sekreta utskottet återkommer kring detta. 
 

b) Hästskovarpa (Peter Mattsson) 
Styrelsen för hästskovarpaförbundet samt en utvecklingsgrupp träffades förra 
helgen med fokus på framtidsvisioner och hur man ska locka till sig till kastare. 
Under helgen var RF-SISU där och pratade om föreningslära. Helgen bjöd även på 
förslag kring revidering av tävlingsregler och marknadsföring av hästskovarpa.  
 

c) Gotländska idrotterna (Mikael Nilsson) 

• Har haft styrelsemöte där man beslutade om ett preliminärt 
tävlingsprogram för 2025 

• Dagläger i pärk i samband med skolavslutningen.  

• Planen är att detta ska fortsätta även nästkommande år.  

• Stångaspelen hade i år 145 lag i pärk motsvarande föregående år på 134 
lag 

• Samtliga deltagare under Stångaspelen 2024 har registrerats i Idrottonline 

• Just nu pågår en genomgång kring vilka föreningar som var 
representerade på Stångaspelen om som borde ansökt om LOK-stöd. 
Denna genomgång görs med hjälp av RF-Sisu:s LOK-stödsredovisningar. 
 

d) Domaransvarig (Henrik Lavergren) 
Förändringar kring domarnärvaro under SM i metallvarpa under 2024 har 
bemötts positivt av kastare. Flera kastare har uttryckt att man skulle vara 
intresserade av en domarkurs. Preliminärt en domarkurs redan till våren  
 
Styrelsen beslutade att det hädanefter ska stå domaransvarig metallvarpa i alla 
sammanhang.  
 
Förslag: 



Manualen för arrangemang av Svenska mästerskap/förbundsmästerskap i 
metallvarpa ska publiceras på hemsidan. 
 
Styrelsen beslutade enligt förslaget. 
 

e) Antidoping (Jan Larsson) 
Inget nytt. 
 

f) Jämställdhet och utbildning (Ylva Mellin) 
Statistik över registrerade utbildningar som genomförts inom förbundet har tagits 
med i verksamhetsberättelsen. Viktigt att fortsätta följa detta varje år.  
 
Styrelsen beslutade att denna statistik även publiceras i Nabben.  
 

g) Sponsring (Jan Larsson, Lars Henriksen) 
Inget nytt. 
 

h) Redaktionskommitté (Jan Larsson, Lars Henriksen) 
Inget nytt. 
 

i) Strategi och visioner 2020-2025 (styrelsen) 
Inget nytt. 
 

j) Metallvarpa-stenvarpa (Bernt Augustsson) 
Styrelsen beslutade att tydliggöra att nuvarande uppdelning av SM gäller tills 
dess att bärande skäl finns för att utreda och ompröva frågan på nytt. 
 
Styrelsen beslutade att Jan Larsson får i uppdrag att påminna samtliga 
föreningarna om följande datum: 
20 september. Sista datumet för inkommande av regeländringsförslag. 
1 november. Sista datumet för att inkomma med motioner. 
1 november. Sista datumet för att inkomma med tävlingsansökningar. 
 
Styrelsen beslutade att samtliga dokument som publiceras på hemsidan gällande 
resultat och protokoll ska vara i pdf-format och ej i word-format. 
 
Styrelsen beslutade att Per Löfkvist, Bernt Augustsson och Henrik Lavergren ingår 
i tävlingsgruppen för 2025 års verksamhet.  
 
Styrelsen beslutade att Jan Larsson, Per Löfkvist, Bernt Augustsson och Henrik 
Lavergren har ett teams-möte där Per blir informerad om de aktuella 
tävlingsregler som gäller. Samt även lära oss Excel. 
 

k) Pressansvarig (Lars Henriksen) 
Inget nytt. 
 



l) Parasport (Mikael Nilsson) 
Mest fokus på personer med intellektuell funktionsnedsättning (IF). Mycket har 
handlat om att förenkla idrotterna och minimera risken för skador. Används 
mycket kastning med gummivarpor. 
 
Arbetar med att få fram en plan för att kunna träna.  
 

m) Ungdomsverksamhet i Göteborg (Margareta Sasse) 
Prova-på aktiviteter i hästskovarpa.  
 
Medverkat under en idrottsvecka v. 43 på en skola i Kortedala  
Uppvisning av varpa, hästskovarpa och gummivarpa för barn och ungdomar i 
årskurs 4-9. 
 

§ 7. VU:s rapporter 
En första upplaga av verksamhetsberättelsen för 2024 gicks igenom, diskuterades och 
justerades.  
 
Styrelsen beslutade att det ska framgå på Svenska Hästskovarpaförbundets 
verksamhetsberättelse för 2024 antal föreningar som deltog vid årsmötet.  
 
Styrelsen beslutade att Jan Larsson får i uppdrag att ta kontakt med RF/SISU angående 
statistik längre tillbaka i tiden gällande antal föreningar samt licensierade kastare. 
 
Styrelsen beslutade att samtliga delar i verksamhetsberättelsen för 2024 ska ha samma 
teckensnitt.  
 
Styrelsen beslutade att det bör ingå en del kring projektstöd 65+ i verksamhetsberättelsen.  
 
Styrelsen beslutade att kompletteringar/förändringar till verksamhetsberättelsen bör 
inkomma till kansliet senast 2 januari 2025. 
 
§ 8. Förslag till förbättringar/ändringar inför 2025-2026 
Diskussioner fördes kring Svenska varpaförbundets framtid. 
 
 
§ 9. SM 2025 och framåt. 
SM i Metallvarpa 
Lars Henriksen har varit i kontakt med Emma Jakobsson som är kontaktperson för 
Stangmalmen om ett eventuellt avtal för SM-tävlingarna i metallvarpa under 2025. Möjlighet 
finns till ett avtal för 2025 för samma kostnader som 2024. 
 
Styrelsen ställer sig positiva till ett avtal med Stangmalmen 2025.  
 
Styrelsen beslutade att ett kontrakt med Gotlands Varpaförbund (GVF) om samarrangemang 
med SVF kring SM-tävlingarna 2025 ska vara klart först innan dess att avtal med 



Stangmalmen skrivs.  
 
Styrelsen beslutade att ordförande Lars Henriksen har mandat att skriva under avtalen 
mellan GVF och Stangmalmen.  
 
SM i Hästskovarpa 2025 
Ansökan har inkommit från Arvika att få arrangera SM i Hästskovarpa den 19 juli 2025. Tre 
tävlingar kommer att arrangeras samma dag. 
 
SM i Pärk 
Kommer eventuellt att arrangeras ett SM i pärk i samband med Stångaspelen. Man håller på 
att se över förutsättningar för ett SM.  
 
FGI får ta beslut i frågan kring om SM ska arrangeras i fler discipliner.  
 
§ 10. Tävlingsansökningar 2025. 
Ett förslag till tävlingsprogram för 2025 gicks igenom. Ser ut att bli en lång säsong.  
 
Styrelsen beslutade att godkänna tävlingsprogrammet för 2025 och att det ska publiceras på 
hemsidan och i Nabben.  
 
Styrelsen beslutade att det i det digitala tävlingsprogrammet bör framgå kompletterande 
information i kommentarer kring det som inte får plats i det fysiska tävlingsprogrammet. 
 
§ 11. Motioner/regeländringsförslag 
Inga motioner eller regeländringsförslag har inkommit.  
 
§ 12. Ekonomi (Lars Håkansson) +65, Projektstöd, LOK-stöd 
RF har informerat om att det blir oförändrade bidrag inför 2025. Vi kan inte använda oss av 
medel för återstartsstödbidrag längre än 2024.   
 
SVF har ett grundbidrag från RF på 810 000kr.  
 
Förbundets ekonomi ser bra ut för 2024, delvis på grund av rätt stora ränteintäkter för 
innevarande år.  
 
Återstartsstöd 
Kvar att disponera under 2024: 239 000 kr  
 
Styrelsen beslutade att tillsätta en arbetsgrupp som ser över vad de medel som kvarstår för 
2024 kan användas till på bästa sätt. I arbetsgruppen ingår Mikael Nilsson, Peter Mattsson, 
Lars Henriksen, Lars Håkansson och Bernt Augustsson.  Arbetsgruppen har ett digitalt 
sammanträde 241125 kl 14.00.  
 
Projektstöd  
Seniorbidrag 65+ 
200 000 har vi använt.  



 
Verksamhetsbidrag för vuxenidrott (25-65 år) 
100 000 kvar att disponera under 2024. 
 
Projektstöd IF 65+ 
Kvar att disponera 150 000 kr. Går även att disponera efter 2024.  
 
Pilotprojektet  
En projektplan presenterades för styrelsen. Projektplanen avser en plan tre år framåt där 
målgruppen är barn och ungdomar. En långvarigare satsning med fokus att öka antalet 
utövare i förbundets idrotter.  
 
Projektet är tänkt att genomföras med ett tätt samarbete med RF-SISU, intresserade 
föreningar och styrelsen. Förslag om en projektorganisation med projektledare, 
projektanställd och olika referensgrupper.  Målet är en utökad barn- och 
ungdomsverksamhet och mer ansökta LOK-timmar.  
 
En lång diskussion fördes kring utmaningarna som våra idrotter står inför.  
 
Styrelsen ställer sig positiva till större delen av innehållet i projektplanen och det 
utvecklingsarbete som planeras. Styrelsen beslutade att en förstudie bör göras innan dess 
att en omfattande projektplan kan godkännas. Förstudien bör innehålla en översyn kring om 
det finns intresserade föreningar som är villiga att ingå ett avtal kring att arbeta med 
utvecklingsarbete för barn och ungdomar. Förstudien bör även se över om det finns en 
projektledare/projektanställd som är intresserad av att åta sig uppdraget. Förstudien ska ta 
fram ett mer konkret beslutsunderlag som kan ligga till grund för ett eventuellt beslut om 
projektplan längre fram.  
 
Styrelsen beslutade att befintlig projektgrupp med Ylva Mellin, Elin Sjöman och Mikael 
Nilsson får i uppdrag att genomföra denna förstudie och inkomma med förslag till 
styrelsesammanträdet i mars 2025. 
 
Skolsamverkan 
2024: 60 000 kr att disponera 
Redan utbetalt: 25 000 (Visby), 8 000 kr (Göteborg) 
 
2025: 60 000 kr att disponera 
 
§ 13. Återstartsstöd  
Ingmårs HVK 
Ansöker om en summa på 6 000 kr för en grusplan på 3x20 meter på tävlingsarenan i Ingmår 
samt mycket ideellt arbete. Grusplanen skulle innebära att säsongen kan starta tidigare samt 
möjlighet att arrangera kombitävlingar. Förhoppningen är då att locka nya medlemmar. 
Summan avser en del av anskaffandet av grusplan där Ingmår HVK står för mycket av arbetet 
själva. 
 
Styrelsen beslutade att godkänna ansökan. 



 
 
Stavnäs 
Stavnäs Hästskovarpaklubb ansöker om en summa på 19 500 kr.  
Föreningen har under samtliga år inte haft en och samma arena att träna/tävla på utan har 
flyttat runt mellan olika platser. 2024 hittade man äntligen en plats att hyra som har stora 
gräsytor som måste klippas och skötas. 
 
Summan avser ett bidrag till en självgående gräsklippare. 
 
Styrelsen beslutade att avslå ansökan med referens till styrelsens tidigare tagna beslut om 
att den största delen av sökta medel inte får avse materialkostnader. Styrelsen vill även 
informera föreningen om att det finns möjlighet att ansöka om anläggningsbidrag från RF-
SISU. 
 
Svenska Hästskovarpaförbundet 
Ansöker om en summa på 17 800 kr för arrangering av en framtidskonferens med styrelsen 
och framtids/utvecklingsgruppen. Syftet var att skapa gemensamma mål för att utveckla och 
visa sporten. Långsiktig förväntan är att skapa ett ökat intresse för hästskovarpan och få fler 
utövare och medlemmar till föreningarna. Summa avser en kostnad på 1890 kr/deltagare 
samt resor till och från konferens. 9 deltog under konferensen och mycket ideellt arbete har 
lagts ner.  
 
Styrelsen beslutade att godkänna ansökan. 
 
 
 
 
§ 14. Förbundsutvecklingsplan. Nytt under 2025.  
Förbundet har framtidsplanen ”Vision 2025” som vi arbetar efter. Detta behöver arbetas 
med under kommande verksamhetsår med vision mot 2035. 
 
Svenska varpaförbundet behöver arbeta fram en förbundsutvecklingsplan för 2026 och 
framåt.  
 
Styrelsen beslutade att samtliga i styrelsen börjar förbereda tankarna kring både vision 
framåt och förbundsutvecklingsplan redan nu.  
 
Styrelsen beslutade att en första avstämning kring Svenska Varpaförbundets vision och 
förbundsutvecklingsplan planeras i samband med styrelsesammanträdet i juni 2025.  
 
§ 15. Förbundsmöte 2025.  
Förslag:  
Förbundsmöte 29 mars Stockholm på Hotell C 
Kick-off möte 29-30 mars Stockholm 
 
Styrelsen beslutade enligt förslaget. 



 
§ 16. Föreningsträffar 
Svenska Varpaförbundet har sedan september 2023 haft många föreningsträffar. En 
sammanställning över samtliga föreningsträffar som gjorts har bifogats mötet. 
Sammanställningen kommer även att rapporteras in till RF-Sisu. 
 
Ett stort arbete har lagts ner och fått stor positiv respons från föreningarna.  
 
Styrelsen beslutade att under 2026 utföra föreningsträffar igen.  
 
§ 17. Omkostnadsersättning 
Arvoden för ordförande, sekreterare, kassör och revisor är beslutade av förbundsmötet. 
 
Styrelsen beslutade att arvoden för flera projektgrupper kan utgå efter prestationsförmåga. 
 
Styrelsen beslutade om följande arvoden för 2024: 
Tävlingsgruppen Metall- och stenvarpa   
Bernt Augustsson     10 000 kr 
 
Tävlingsgruppen Hästsko     
Peter Mattsson     10 000 kr  
  
Tävlingsgruppen Gotländska idrotter 
Mikael Nilsson      10 000 kr  
 
  
Domaransvarig metallvarpa 
Henrik Lavergren     6 000 kr  
 
Pilotprojektet 
Elin Sjöman       10 000 kr  
 
Utveckling av ungdomsverksamhet i Gbg 
Margareta Sasse      10 000 kr   
 
Utbildnings- och jämställdhetsansvarig/pilotprojekt  
Ylva Mellin      10 000 kr  
 
Parasport 
Mikael Nilsson      5 000 kr  
 
§ 18. Övriga frågor 
Inga övriga frågor föreligger. 
 
 
§ 19. Sammanträdets avslutning  



Ordförande tackade för ett effektivt möte med bra diskussioner  
 
24 november 2024 
 
Ordförande Lars Henriksen   Sekreterare Lina Falk 
 
_____________________   ____________________ 
 

Protokolljusterare  Mikael Nils 

 


